
PROTOKÓŁ nr 6 
z posiedzenia  

Komisji do spraw Majątku Spółek Miejskich 
Rady Miejskiej w Radomiu 
z dnia 27 sierpnia 2019 roku 

 
 
Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 
obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzył i na 
nim przewodniczył Pan Marcin Majewski Przewodniczący Komisji, który powitał 
wszystkich Członków Komisji oraz zaproszonych Gości. 
 
Przewodniczący Komisji zapoznał zebranych z porządkiem dziennym posiedzenia, 
który został przyjęty (4 radnych za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się). 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Analiza wyników finansowych Przedsiębiorstwa Produkcyjno Usługowo 

Handlowego „RADKOM” Spółka z o.o. 

2. Plany rozwojowe Przedsiębiorstwa Produkcyjno Usługowo Handlowego 

„RADKOM” Spółka z o.o. na 2019 rok oraz kolejne lata. 

3. Szanse i zagrożenia dla Przedsiębiorstwa Produkcyjno Usługowo Handlowego 

„RADKOM” Spółka z o.o. 

4. Sprawy różne.                                                                    

  
 
Ad. 1 Przewodniczący Komisji Marcin Majewski poprosił o przedstawienie wyników 
finansowych Spółki Radkom. Pani Marta Narożnik poinformowała, że za rok 2018 
Radkom uzyskał przychody ze sprzedaży produktów w wysokości 59 062 516,59 zł 
razem ze zrównanych z nimi to jest 55 399 000,00 zł. W tym czasie koszty typowo 
operacyjne adekwatnie do tych przychodów wyniosły 49 057 000,00 zł. Na sprzedaży 
operacyjnej uzyskał wynik 6 341 000,00 zł, pozostałe przychody operacyjne wyniosły 
860 000,00 zł, a pozostałe koszty operacyjne 1 067 000,00 zł, przychody finansowe - 
793 000,00 zł i koszty finansowe - 42 000,00 zł. W 2018 roku Spółka osiągnęła zysk 
brutto w wysokości 6 885 000,00 zł  a po potrąceniu podatku zysk netto wyniósł 
4 824 000,00 zł. W tym okresie w stosunku do ubiegłego roku nastąpił wzrost 
przychodów w wysokości 126%. Koszty wzrosły o 115%, największy wzrost wystąpił 
w podatkach i opłatach ponieważ wzrosła opłata środowiskowa - stawka ta wzrosła 
prawie dwukrotnie. Wśród przychodów operacyjnych na uwagę zasługuje umorzenie 
pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w wysokości ponad 3000 
000,00 zł, która była na zakup kompaktora. W pozostałych przychodach mamy też 
dofinansowanie do wynagrodzeń  w wysokości ponad 115 000,00 zł. Spółka zatrudnia 
ponad 6% osób niepełnosprawnych dlatego nie płaci składek do PEFRON tylko ma 
dofinansowanie do wynagrodzeń. Spółka ma również przychody z lokat bankowych, 
których wartość skumulowała się przez lata oszczędności (oszczędzane były na 
inwestycję, która jest teraz realizowana praktycznie całkowicie z naszych środków 
finansowana). Do tej pory były to te pieniądze, a w tej chwili Spółka posiłkuje się  
pożyczką z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska wysokości 15 000 000,00 
zł. Radny Łukasz Podlewski zapytał, o koszt pracowników i ilość osób zatrudnionych 
w administracji i w reszcie zakładu.  Pani Marta Narożnik odpowiedziała, że 



wynagrodzenia za cały 2018 rok wyniosły 14 812 000,00 zł na przeciętne zatrudnienie 
318 osób. Na koniec roku na stanowiskach robotniczych zatrudnionych było 240 osób, 
a na stanowiskach nierobotniczych 79 osób. Tendencja jest taka, że zmniejsza się 
zatrudnienie pracowników administracyjnych natomiast na stanowiskach robotniczych 
zwiększa się. W 2017 roku  na stanowiskach robotniczych zatrudnionych było 239 
osób, a w 2018 r. 240 osób natomiast na stanowiskach nierobotniczych w 2017r. było 
zatrudnione 84 osoby, a w 2018r było to już 79 osób. Radny Mirosław Rejczak zapytał 
czy praca jest na dwie zmiany. Prezes Spółki Radkom Waldemar Kordziński 
odpowiedział, że na razie na trzy. Po uruchomieniu nowej linii poleryzacji chcemy 
przejść na system pracy dwuzmianowej. Trzecia zmiana ma być zmianą tylko 
techniczną, na której będzie pracować maksymalnie 10 osób. Radny Łukasz 
Podlewski zapytał, jaki koszt stanowią usługi marketingowe. Pani Marta Narożnik 
odpowiedziała, że w 2018 roku koszt usług marketingowych wyniósł 151 138,00 zł, 
a w 2015 roku było to  329 249,00 zł. W 2017 roku było to 267 808,00 zł, a w 2014 
roku 318 455,00 zł. Radny Łukasz Podlewski powiedział, że największą część 
stanowią usługi reklamowe. Radny Łukasz Podlewski zapytał, czy nadal jest 
kontynuowana współpraca z Urzędem Pracy. Pani Marta Narożnik odpowiedziała, że 
w tej chwili Spółka wykorzystała pomoc de minimis dlatego, że jest ta pożyczka i na 
nią została całkowicie skonsumowana ta pomoc. Radny Łukasz Podlewski zapytał, 
czy Radkom udziela pożyczek między spółkami miejskimi i czy korzystał z udzielania 
pożyczek Pani Marta Narożnik odpowiedziała, że nie udziela. Była taka sytuacja, że 
były udzielone takie pożyczki, ale to było chyba w 2015 roku. To były krótkoterminowe 
pożyczki oprocentowane i oddane w całości. Pożyczki były udzielane Spółce Port 
Lotniczy Radom i MPK. Przewodniczący Komisji Marcin Majewski powiedział, że 
w wynikach finansowych spółki widać duże wydatki związane z inwestycjami i poprosił 
o ich przedstawienie. Pani Marta Narożnik odpowiedziała, że w wynikach 
finansowych nie ma inwestycji. Zakład został oddany do użytku w 2008 roku. 
Większość maszyn już się zamortyzowała. Wcześniej była linia ręczno – mechaniczna, 
a teraz robiona jest taka linia z przenośnikami i separatorami autoelekrtonicznymi, 
które wybiorą surowce. Na tą inwestycje potrzebne jest około 50 000 000,00 zł. 
Rozbudowana została, hala aby zmieściły się wszystkie urządzenia. Pan Leszek 
Ferdejuk powiedział, że do tej pory były dwa separatory, a w tej chwili jest 21 
separatorów. Sposób czyszczenia i mechanizacji jest automatyczny. Jest to jedna 
z najnowocześniejszych linii w Polsce i w Europie jaka została postawiona. Proces 
budowy ma 4 etapy. Etap budowlany czyli dobudowa hali żeby pomieścić 
pomieszczenia i spiąć starą i nową linię oraz etap technologiczny. Część budowlana 
kosztowała około 7 762 000,00 zł.  Przewodniczący Komisji Marcin Majewski 
zapytał, w jakiej to było perspektywie czy tylko w tamtym roku czy ogólnie. Prezes 
Spółki Radkom Waldemar Kordziński odpowiedział, że proces rozpoczął się w 2014 
roku, w 2017 roku została podpisana umowa na wykonanie technologii. Pan Leszek 
Ferdejuk powiedział, że są 4 etapy część technologiczna i budowlana i w RDF również 
część  technologiczna i budowlana dlatego, że część budowlana jest uwarunkowana 
częścią technologiczną. Część technologiczna została rozpoczęta w 2014 roku 
natomiast w 2017 roku została podpisana umowa i po wyłonieniu i po koncepcji jaka 
ma powstać i co ma być została przeprowadzona część budowlana pod koniec 2017r. 
i cały 2018r była robiona część budowlana technologii. Chodzi o nowo dobudowaną 
halę czyli tam gdzie jest bezpośrednio rozbudowa i modernizacja części mechanicznej.  
W czerwcu 2018 r. skończona została część budowlana i w między czasie weszła 
część technologiczna - dostawa maszyn i urządzeń, która jest do tej pory 
kontynuowana. Zakończenie części technologicznej nastąpi na początku października 



tego roku.  Drugą inwestycją jest RDF. Prezes Spółki Radkom Waldemar Kordziński 
powiedział, że wysokoenergetycznych odpadów nie wolno wyrzucać i składować na 
składowisku należy je utylizować. Utylizowanie odbywało się na zasadzie zgłoszenia 
przetargów i uzyskiwania z rynku odbiorców i do każdej tony dopłacano od 200,00 zł 
do 320,00 zł co jest olbrzymim kosztem dla zakładu. W momencie kiedy z pre-RDF- u 
(wyselekcjonowanej frakcji palnej) wykonamy RDF jest możliwość jego sprzedaży 
przez co koszty obniżają się zdecydowanie dlatego też zdecydowano o podjęciu tej 
inwestycji wyliczając, że w przełomie 3-4 lat ta inwestycja się zwróci. Przewodniczący 
Komisji Marcin Majewski zapytał, o pierwszy etap inwestycji i jakie do tego momentu, 
do końca 2018 roku spółka poniosła koszty. Pan Leszek Ferdejuk odpowiedział, że 
ma podane kwoty na dzień dzisiejszy. Na koniec lipca zaawansowanie budynku hali 
jest w 100% i wyniosło 7 762 000,00 zł część mechaniczna jest wykonana w 99,98% 
i wyniosła 44 792 480,00 zł. RDF rozpoczęto w ubiegłym roku. Została wyłoniona 
zarówno  część technologiczna a później część budowlana. Część budowlana to jest 
koszt 3 414 371,67 a część technologiczna – 3 053 000,00 zł. O ile część budowlana 
została zakończona i w lipcu uzyskano pozwolenie to część technologiczna 
praktycznie została dana do dyspozycji czyli, że jest wykonana - planujemy około 6 
września zrobić odbiór tej części. Przewodniczący Komisji Marcin Majewski zapytał, 
jakie płatności w tym roku spółka ma płacić za jedną i drugą inwestycję. Pan Leszek 
Ferdejuk odpowiedział, że w pierwszej części w części budowlanej firma, która 
wykonywała  nie dała gwarancji na tzw. należyte wykonanie dlatego zatrzymana 
została im gotówka w wysokości niecałe 300 000,00 zł. Pani Beata Majka 
powiedziała, że jeżeli chodzi o budynek hali sortowniczej to została kwota do 
zapłacenia netto 92 800,00 zł, część technologiczna - 1 025 480,00 zł, hala RDF - 
331 020,00 zł, a część technologiczna RDF - 515 000,00 zł łącznie całość 
1 964 304,00 zł. Przewodniczący Komisji Marcin Majewski zapytał, 
o dofinansowanie ze środków europejskich. Wiceprezes Spółki Radkom Zbigniew 
Banaszkiewicz powiedział, że cały czas walczymy o 30 000 000,00 zł, dzisiaj 
spełniamy wszystkie wymogi i jest duża szansa na uzyskanie tego dofinansowania. 
Radny Marcin Robert Kaca zapytał czy w związku z nieodbieraniem odpadów 
zielonych wiosną tego roku Spółka zamierza poczynić jakieś inwestycje żeby sytuacja 
się nie powtórzyła. Prezes Spółki Radkom Waldemar Kordziński powiedział, że 
zezwolenie na naszej instalacji opiewa na przerób 10 000 ton odpadów zielonych 
rocznie. Inwestycja w instalację zagospodarowującą odpady zielone to jest koszt 
30 000 000,00 zł – 50 000 000,00 zł, jest to kwestia oddzielnej inwestycji. 
Zastanawiamy się jak ten temat rozwiązać ponieważ w momencie kiedy przestanie 
obowiązywać rejonizacja odbioru odpadów będziemy mieli możliwość żeby 
w pierwszej kolejności zabezpieczyć miasto jeżeli chodzi o odbiór zielonych odpadów. 
Do tej pory było to niemożliwe ponieważ zasady równomierności traktowania 
podmiotów nie pozwalały nam uprzywilejowywać jednych podmiotów przed drugimi. 
Wiceprezes Spółki Radkom Zbigniew Banaszkiewicz dodał, że do tej pory taka 
ilość wystarczała pierwsze przekroczenie miało miejsce w 2017 roku i sięgało 2 000 
ton i niczym nie skutkowało i nikt tego nie kontrolował. 2018 rok spowodował, że 
nastąpiły znaczne przekroczenia i w związku pożarami, które były w Polsce zmieniły 
się przepisy kontrolujące. Spółkę skontrolowały instytucje, które wychwyciły, że jest 
przekroczenie o około 15 000 ton w roku 2018. W 2018 roku Spółka nikomu nie 
odmawiała przyjęcia opadów, ale w momencie kontroli, kontrolujący nas ostrzegli 
udzielając nam mandatu i powiedzieli, że nałożą na nas bardzo wysokie kary, które 
mogą sięgać dziennie 16 000,00 zł - 18 000,00 zł za przekroczenie. W 2019 roku 
nałożyły się dwa zjawiska. Radkom nie był gotowy ze względu na inwestycje, mieliśmy 



technologiczną przerwę w możliwości korzystania z kompostowni, mieliśmy też ten 
nadmiar, który został przyjęty w 2018r. Teraz został uporządkowany z miastem system 
przyjmowania odpadów. Zgodnie z regulaminem przyjmowania odpadów zielonych 
w mieście każdy mieszkaniec ma mieć zapewniony odbiór odpadów dwa razy 
w miesiącu. Od kiedy został opracowany ten system nie ma żadnego problemu. Miasto 
zostało podzielone na 5 sektorów, każdy sektor na obszary i każdy mieszkaniec jest 
obsłużony dwa razy w miesiącu.  Przewodniczący Komisji Marcin Majewski zapytał, 
czy Radkom wystawia miastu fakturę. Prezes Spółki Radkom Waldemar Kordziński 
odpowiedział, że tak. Spółka ma podpisaną umowę z miastem na zagospodarowanie 
odpadów. Miasto dostarczając do nas odpady te odpady są ważone i na koniec 
miesiąca jest robiona analiza i w zależności od ilości przywiezionych odpadów 
wystawiana jest faktura. Wiceprezes Spółki Radkom Zbigniew Banaszkiewicz 
dodał, że czym innym jest odbiór odpadów w mieście, a czym innym jest 
zagospodarowanie. Do czerwca 2019 r. Radkom obsługiwał sektor III jako odbiorca 
czyli nakładaliśmy się w dwóch czynnościach (zagospodarowywaliśmy odpady 
wszystkich, ale obieraliśmy też odpady w sektorze III). Od czerwca ponieważ Radkom 
przegrał przetarg nie obsługuje w mieście odbiorów. Przewodniczący Komisji Marcin 
Majewski zapytał, czy w momencie kiedy Radkom nie przyjmował odpadów wystawiał 
jakieś faktury do miasta. Prezes Spółki Radkom Waldemar Kordziński 
odpowiedział, że Radkom wystawia faktury tylko za przyjęte odpady nie ma żadnego 
ryczałtu w umowie. Radny Łukasz Podlewski powiedział, że mieszkańcy wielokrotnie 
zwracali się do radnych z uwagami, że opłata miesięczna za odbiór odpadów nie 
została zmniejszona. Umowa, którą mieszkańcy zawarli z miastem nie była 
realizowana. Mieszkańcy mimo to ponosili opłaty w wysokości 30,00 zł - 35,00 zł 
miesięcznie Radny zapytał czy te środki nie trafiały do Radkomu. Wiceprezes Spółki 
Radkom Zbigniew Banaszkiewicz powiedział, że do Radkomu trafiają środki tylko za 
to co przejdzie przez wagę. Radny Mirosław Rejczak zapytał, jaka była ilość 
w zakresie odpadów komunalnych w 2017 r., 2018r. i jaki jest plan na 2019 i 2020 rok. 
Dyrektor Agnieszka Kowalczyk odpowiedział, że ponad 92% odpadów 
przyjmowanych do naszych instalacji stanowią niesegregowane zmieszane odpady 
komunalne. W 2017 r. było to 124 546 ton w 2018 r. - 122 264 ton. Drugą pozycją jest 
sucha frakcja opakowaniowa i w 2017 roku było to 16 667 ton a w 2018 r. - 18 491 ton. 
Na 2019 rok zaplanowano przyjęcie odpadów na podobnym poziomie. Mokra frakcja 
to 125 000 ton, a sucha frakcja 20 000 ton. Wiceprezes Spółki Radkom Zbigniew 
Banaszkiewicz dodał, że ważne jest aby do Radkomu trafiały odpady segregowane 
ponieważ w przeciwnym przypadku należy inaczej puszczać linie i inaczej 
zaangażować siły i urządzenia aby uzyskać parametry odpadów i surowców żeby stały 
się produktem handlowym. Radkom ma podpisane umowy komercyjne z różnymi 
podmiotami i instytucjami. Radny Mirosław Rejczak zapytał, ile z tych 145 000 ton 
przypada na miasto, a ile na gminy. Dyrektor Agnieszka Kowalczyk odpowiedziała, 
że dla odpadów niesegregowanych miasto Radom jest w granicach 40% a pozostałą 
część 63 gminy natomiast dla odpadów suchych  miasto Radom - 64% i 36% - 
pozostałe gminy. Wiceprezes Spółki Radkom Zbigniew Banaszkiewicz dodał, że 
podano 145 000 ton rocznie przyjmowanych odpadów, ale rzeczywiście jest ich około 
180 000 ton ponieważ należy doliczyć odpady zielone, budowlane, wielkogabarytowe 
i inne. Przewodniczący Komisji Marcin Majewski zapytał, ile z tych odpadów rocznie 
trafia na wysypisko już po segregacji. Dyrektor Agnieszka Kowalczyk odpowiedziała, 
że z odpadów komunalnych, frakcja organiczna poddawana jest przekształceniu 
biologicznemu czyli około 50% odpadów komunalnych poddawana jest stabilizacji 
i jest to tzw. stabilizat czyli odpad biologicznie stabilny deponowany na składowisku, 



który może być bezpiecznie składowany. Pozostałe 50% jest segregowane, jest 
odzysk surowców wtórnych i w granicach 30% - 40% deponowane jest na składowisku 
jako balast. Na składowisko trafia około 72 000 ton balastu a stabilizatu około 54 000 
ton. Przewodniczący Komisji Marcin Majewski zapytał, jakie są możliwości 
wysypiska. Prezes Spółki Radkom Waldemar Kordziński odpowiedział, że jest to od 
6 do 7 lat do zapełnienia. Radny Mirosław Rejczak powiedział, że pytał o to w 2016 
roku i wtedy uzyskał odpowiedź, że według prognoz i przewidywań okres eksploatacji 
składowiska przewidywany jest na około 20 lat. Prezes Spółki Radkom Waldemar 
Kordziński powiedział, że  kwestia modernizacji, którą dokonujemy będzie 
powodowała, że większą ilość surowców wyciągniemy z tych odpadów, które do nas 
trafiają. Kwestia ustawowa, która spowodowała podział na następną frakcję, która ma 
być zbierana oddzielnie też powoduje, że więcej odpadu czystego do nas trafi do 
wykorzystania jako surowiec. Kwestia zagospodarowania frakcji palnej czyli 
produkowania paliwa RDF-u też może spowodować, że wyselekcjonujemy więcej 
odpadu, który będzie nadawał się do produkcji paliwa alternatywnego i tych odpadów 
trafiających na składowisko będzie mniej. Nie przewidujemy aby ten okres eksploatacji 
składowiska uległ skróceniu a raczej wydłużeniu. Zarząd Radkomu podjął działania 
związane z możliwością inwestowania w składowisko i jego powiększenie. 
Przewodniczący Komisji Marcin Majewski powiedział, że są takie procedury, że aby 
zwiększyć, przenieść lub utworzyć nowe wysypisko potrzeba 10 lat. Wiceprezes 
Spółki Radkom Zbigniew Banaszkiewicz powiedział, że obecne przepisy prawa 
w ogóle nie przewidują tworzenia jakichkolwiek nowych wysypisk i w żadnych planach 
krajowych nie ma zgód na tworzenie nowych składowisk. Radkom chce wykorzystać 
pewien areał gruntów, które mają znamiona składowiska żużlów i popiołów i jest jako 
funkcjonujące składowisko. Chcemy poszerzyć robiąc badania geologiczne 
i kynologiczne,  przejąć ten teren, który jest przyległy do nas i na bazie tych dwóch 
kwater, które mają około 20 ha może byśmy nie uzyskiwali znamion nowego 
składowiska tylko poszerzyli możliwość składowania dodatkowych odpadów. Do tego 
jest jeszcze długa droga natomiast informujemy, że podjęliśmy takie działania. Radny 
Mirosław Rejczak zapytał, jak wygląda sytuacja z gazem wysypiskowym i  ile jest go 
w tym roku. Prezes Spółki Radkom Waldemar Kordziński odpowiedział, że gaz jest 
odzyskiwany w instalacji. Są to już nieduże ilości ponieważ od 2013 roku nie składuje 
się odpadów biodegradowalnych. Wiceprezes Spółki Radkom Zbigniew 
Banaszkiewicz dodał, że ciepło do biura przez okres zimy i ciepłą wodę pozyskujemy 
z gazu, który pozyskujemy ze składowiska. Przewodniczący Komisji Marcin 
Majewski powiedział, że zgodnie z operatem na koniec 2018r. składowisko wynosiło 
3 192 000,16 m3 a balast i stabilizator jest podany w tonach. Dyrektor Agnieszka 
Kowalczyk powiedziała, że to składowisko osiada, a nie tylko przyrasta w związku 
z prawidłowo prowadzoną gospodarką odpadami. Nagromadzona jest na składowisko 
ilość ton, ale później w przeliczeniu to w zależności od zagęszczenia ten odpad co 
roku ma większą gęstość nasypową, a mniej zajmuje powierzchnią. Nie da się tego 
wprost matematycznie przeliczyć. Nie każdy m3 składowiska waży tyle samo. 
Nagromadzenie odpadów nie jest tylko odpadami ponieważ technologia składowania 
odpadów każe stosować tzw. przekładki. Po warstwie odpadów one muszą być 
przełożone tzw. odpadem inertnym obojętnym żeby on mógł osiadać i żeby 
składowisko było przykrywane, aby ograniczyć emisję do atmosfery i spełnić warunki 
ppoż. Przewodniczący Komisji Marcin Majewski zapytał, ile w 2017r. zgodnie 
z operatem wynosiło składowisko, o ilość zawartych umów przez Radkom ponieważ 
wartość umów w 2017 roku wynosiła 61 712 000,00 zł a w 2018 - 16 000 000,00 zł. 
Prezes Spółki Radkom Waldemar Kordziński odpowiedział, że to nie przekłada się 



z roku na rok ponieważ niektóre umowy kończą się. Radny Mirosław Rejczak poprosił 
o przybliżenie sprawy RDF-u. Prezes Spółki Radkom Waldemar Kordziński 
odpowiedział, że paliwo RDF jest to nazwa paliwa alternatywnego powstałego z frakcji 
palnej tej części odpadów, która jest wysegregowana ze strumienia odpadów 
zmieszanych komunalnych i odpadów pozostałych. Radny Mirosław Rejczak 
powiedział, że jest to ważna sprawa ponieważ Prezydent założył, że RDF będzie brał 
od was do Radpecu. Prezes Spółki Radkom Waldemar Kordziński odpowiedział, że 
to co Radkom wyprodukuje jest wstanie przekazać do Radpecu. Radny Mirosław 
Rejczak zapytał ile w przyszłym roku Radkom może przekazać RDF-u do Radpecu. 
Prezes Spółki Radkom Waldemar Kordziński odpowiedział, że nie może przekazać 
nic ponieważ oni nie mają instalacji do spalania RDF-u. Przewodniczący Komisji 
Marcin Majewski zapytał, czy były prowadzone rozmowy z Radpecem na temat RDF-
u i nowej linii technologicznej Radkomu. Wiceprezes Spółki Radkom Zbigniew 
Banaszkiewicz odpowiedział, że takie spotkania były w 2016 bądź 2017 roku. Ważne 
jest szukanie modelu w jaki sposób Radkom mógłby go przekazywać do Radpecu 
i takie rozmowy się odbywały. Proces inwestycyjny to jest perspektywa około 3 lat. 
Radpec stoi przed problemem spełnienia dyrektywy BAT czyli emisji, która wchodzi w 
życie z dniem 1 stycznia 2023r. Mamy tam wybór zero jedynkowy jeżeli niespełniany 
dyrektywy BAT to Radom nie będzie mógł produkować ciepła. Radkom pozostaje do 
dyspozycji jeżeli taka potrzeba będzie znajdzie metodę żeby w sposób bez kosztowy 
przekazywać RDF do Radpecu tylko oni muszą mieć możliwość zagospodarowania 
go. Dyrektor Agnieszka Kowalczyk dodała, że w 2017r. zgodnie z operatem 
składowisko wynosiło 3 139 976 m3 . Przewodniczący Komisji Marcin Majewski 
zapytał, jak długo trwała przerwa technologiczna, o której wcześniej wspomniano. 
Dyrektor Agnieszka Kowalczyk odpowiedziała, że 5 miesięcy. Prezes Spółki 
Radkom Waldemar Kordziński dodał, że wiązało się to z samą kompostownią tylko 
z możliwością załadunku odpadów. Dyrektor Agnieszka Kowalczyk powiedziała, że 
regulamin utrzymania czystości i porządku w Radomiu zakłada, że odpady zielone są 
odbierane od mieszkańców od kwietnia do listopada i Radkom spełnił to bo w kwietniu 
odpady zielone zostały przyjęte.  
 
Ad. 2. Przewodniczący Komisji Marcin Majewski poprosił o przedstawienie planów 
rozwojowych Spółki. Prezes Spółki Radkom Waldemar Kordziński powiedział, że 
planem rozwojowym jest to o czym już była mowa. Zostały rozpoczęte prace nad 
perspektywą powiększenia składowiska. Aktualnie jest to na etapie analiz ale pierwsze 
opracowania mówią, że nie jest to wykluczone. Kolejną sprawą jest uruchomienie linii 
RDF-u obecnie jesteśmy na etapie składania operatu i uzyskania pozwolenia. 
Produkcja na sprzedaż ruszy po uzyskaniu pozwolenia, które jest wymagane prawem. 
W tej chwili trwają prace próbne przy wytwarzaniu RDF-u ponieważ ważna jest jego 
kaloryczność i wilgotność. Po modernizacji linii dopracowanie standardu pracy żeby 
z tej linii najbardziej skorzystać. Trwają przymiarki (jeśli chodzi o odpady zielone) 
powiększenia możliwości produkcyjnych. Duży nacisk kładziemy na komercję, a więc 
odpady, które są do zagospodarowania z podmiotów nie objętych systemem odbioru 
odpadów od mieszkańców ponieważ jest to odpad dobry i gwarantujący to, że 
będziemy mieli co przerabiać w naszych liniach. Ewentualnym zagrożeniem jest 
wprowadzona ustawą derejonizacja, która spowoduje to, że rynek odpadów stanie się 
rynkiem konkurowania o odpady. Do tej pory nasz zakład wpisany do WPDO był w pd. 
Mazowszu jedynym zakładem tego rodzaju. Odpad przynajmniej zmieszany 
komunalny musiał do nas trafić, a w tej chwili będzie możliwość swobodnego 
transportowania odpadów. Przewidujemy, że może to być nie tylko kłopot dla nas ale 



również dla kraju ponieważ pozwoli to na utratę kontroli nad tym co się dzieje 
z odpadami. Jeżeli chodzi o plany rozwojowe nie planujemy w najbliższym roku 
żadnych nowych inwestycji. Wiceprezes Spółki Radkom Zbigniew Banaszkiewicz 
dodał, że należy wymienić trochę sprzętu żeby stworzyć warunki, które będą 
zapewniały komfort pracy dla ludzi aby mogli bezpiecznie wykonywać usługę odbioru 
odpadów. Jeżeli otrzymamy dofinansowanie z NFOŚ to wtedy zastanowimy się czy 
spokojnie będziemy spłacali kredyt a mając zasób tych 31 000 000,00 zł pokusimy się 
o inwestycję, która przyniesie wartość dodaną dla spółki i dla Radomia. Problemem 
jest to, że sprawy własnościowe składowiska nie są uregulowane i są to zagrożenia, 
które mogą generować spore pieniądze. Prezes Spółki Radkom Waldemar 
Kordziński dodał, że inwestycje, które się toczą nie przeszkodziły w przeciągu tego 
roku w odnowieniu sprzętu transportu wewnętrznego. Wiceprezes Spółki Radkom 
Zbigniew Banaszkiewicz powiedział, że w związku z zaostrzonymi przepisami ppoż. 
okazało się, że w firmie są bardzo duże zaniechania wynikające z przepisów 
obowiązujących już 2009 r. a pewne rzeczy niebyły robione. Teraz należy odnawiać 
pewne decyzje i koncesje ponieważ samo przeprowadzenie operatu przeciw 
pożarowego nałożyło na nas obowiązek robienia wielu rzeczy, a to są duże pieniądze. 
Radny Łukasz Podlewski zapytał, jaki jest problem z odpadami niesegregowanymi 
i jaki to stanowi koszt dla spółki jeżeli rzeczywiście w odpadzie suchym są odpady 
komunalne zmieszane, czy naliczana jest inna opłata za taką ciężarówkę. Wiceprezes 
Spółki Radkom Zbigniew Banaszkiewicz odpowiedział, że naliczana jest inna 
opłata. Radny Łukasz Podlewski powiedział, że mamy w Radomiu spółdzielnie, które 
są niesegregowane. Wiceprezes Spółki Radkom Zbigniew Banaszkiewicz 
odpowiedział, że w takiej sytuacji spółdzielnie płacą za odpady niesegregowane 
według naszego cennika. Jeżeli przyjeżdża samochód i deklaruje, że przywiózł odpad 
suchy segregowany to pracownik idzie i sprawdza czy jest to co zadeklarował czy nie. 
Jeżeli nie to wykonywana jest dokumentacja fotograficzna i powiadamiany jest 
właściciel odpadów i wtedy zostaje przekwalifikowanie odpadu segregowanego na 
niesegregowany i on jest dla spółki większym przychodem. Radny Łukasz Podlewski 
zapytał, czy śmieci z ZUKu też trafiają do Radkomu bezpośrednio. Wiceprezes Spółki 
Radkom Zbigniew Banaszkiewicz odpowiedział, że tak, ale ZUK ma podpisaną 
osobną umowę. Radny Łukasz Podlewski zapytał, czy na terenie zakładu 
funkcjonują związki zawodowe.  Wiceprezes Spółki Radkom Zbigniew 
Banaszkiewicz odpowiedział, że tak, funkcjonują dwa związki zawodowe. Radny 
Łukasz Podlewski zapytał, jak wygląda sprawa z pracownikami najsłabiej 
opłacanymi. Czy rzeczywiście jest problem w spółce z ładowaczami. Wiceprezes 
Spółki Radkom Zbigniew Banaszkiewicz odpowiedział, że nie ma problemu. 
W 2016 roku były podwyżki w kwocie 220,00 zł na osobę, w 2017 r. - 97,00 zł, a w 2018 
- 162,00 zł.  Radny Łukasz Podlewski zapytał, czy nie wynikało to z podniesienia 
minimalnej. Wiceprezes Spółki Radkom Zbigniew Banaszkiewicz odpowiedział, że 
nie. Średnia płaca za zeszły rok wyniosła 3 683,00 zł. Radny Łukasz Podlewski 
powiedział, że w Radomiu ostatnio były kupowane czujniki dymu i zapytał, czy Radkom 
mógłby się włączyć w taką akcję pomocy kupowania dla gminy i zakupu zgniatarek do 
butelek dla szkół tak żeby w każdej szkole była zgniatarka. Dyrektor Agnieszka 
Kowalczyk powiedziała, że Radkom od kilku lat organizuje w szkołach konkurs 
„Szkoła przyjazna środowisku”. Radkom wstawia zgniatarki do puszek do szkół, które 
się zgłaszają do konkursu. Radny Łukasz Podlewski zapytał o kwestię butelkomatów 
i czy jest to wartość dodana dla Radkomu. Wiceprezes Spółki Radkom Zbigniew 
Banaszkiewicz odpowiedział, że samą wartością dodaną jest świadomość 
edukacyjna ludzi. W tej chwili jesteśmy w trakcie rozmów. Została wzięta do testów 



karta miejska ponieważ nie chcielibyśmy żeby ludzie otrzymywali czysty pieniądz tylko 
doładowanie karty miejskiej. Do końca września powinna spłynąć oferta na dwie sztuki 
butelkomatów, które będą doładowywały kartę miejska.                          
Ad. 3. Przewodniczący Komisji Marcin Majewski poprosił o przedstawienie 
zagrożeń i szans Spółki. Prezes Spółki Radkom Waldemar Kordziński 
poinformował, że zagrożeniem jest kwestia jak odnajdą się gminy w nowym systemie 
odbioru odpadów, zagospodarowania tych odpadów i jak będzie wyglądał rynek.  
Wiceprezes Spółki Radkom Zbigniew Banaszkiewicz dodał, że zagrożeniem jest 
to, że dzisiaj jest coraz trudniej o dobrego pracownika.   
Ad. 4. Nie było spraw. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim 
za przybycie i zamknął posiedzenie 
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